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Zusammenfassung

            
Bei Tumorpatienten sollten therapiebegleitende Bewegungsangebote frühzeitig implementiert werden, um
               Krankheits- und Behandlungsfolgen positiv zu beeinflussen. Einstellungen zu „therapiebegleitenden
               Bewegungsangeboten“ wurden einerseits in einer Studie zur Realisierung und Akzeptanz qualitativ mittels
               leitfadengestützten Interviews (N = 11) und andererseits zu möglichen Einflussfaktoren quantitativ über
               Fragebogen (N = 120) analysiert. Relevant für die Bereitschaft zur Teilnahme scheint neben körperlicher
               Fitness und „sozialer Unterstützung“ vor allem ein wohnortnahes Angebot zu sein. Personale und soziale
               Ressourcen sind für die Überwindung von Barrieren förderlich.
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Summary

            

               
Attitude of tumor patients towards sports and physical activity programs as a supplementary form of
                  therapy: The importance of personal and social resources
            


            

               
It is advisable for cancer patients to take part in additional physical activity programs in order to
                  positively influence the consequences of the disease at an early stage. Attitudes towards these
                  physical activity programs, alongside medical treatment, were measured in a preliminary study by means
                  of a qualitative (guided) interview (N = 11) on the one hand and a structured (quantitative)
                  questionnaire (N = 120) on the other hand. According to the results, general physical fitness and
                  social support are predictors for participation besides the necessity of offering exercise programs
                  close to the participant’s neighborhood. Furthermore, personal and social resources can be helpful to
                  overcome barriers to participation.
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